
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق شم�اره 88498445 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

  چرا تكليف انتخابات شورا ياري ها را مشخص نمي كنند 
محمدي - تهران: س��ومين دوره ش��ورا ياري ها در حال اتمام است 
اما مس��ئولان در بخش هاي مختل��ف فقط وعده بر گ��زاري انتخابات 
شورا ياري ها را مي دهند، مشكل بر گزاري انتخابات كجاست آيا وزارت 

كشور يا مجلس بايد ورود جدي به اين موضوع داشته باشند. 

   اشغال سطح حاشيه خيابان ها توسط برخي صنوف 
رضايي- تهران: برخي از صنوف همچون نمايش��گاه هاي اتومبيل، 
مكانيكي ها و برخي ديگر از صنوف، بخش زيادي از سطح حاشيه معابر 
و خيابان ها را به اش��غال اتومبيل يا اجناس خود در آورده اند آيا ساير 
شهروندان نبايد از اين فضاها استفاده كنند چرا شهر داري با اين موارد 

برخورد جدي نمي كند
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88498445سرويس اجتماعي

آياMSIسيستمقضاييرافريبميدهد
آمار پرونده هاي مختومه در دام سيستم MSI افتاده است

آيت الله آملي لاريجاني جلوي فسادهاي قضايي را گرفته اند 

معاون رئيس جمهور 

علي خدايي بيجاري 
   گزارش  2

و رئيس س�ازمان 
محيط زيس�ت در 
نكوداشت محيط بانان تأثيرگذار در حيات وحش 
و فعالان پروژه حفاظت از يوزپلنگ آسيايي كه 
روز گذشته با حضور نماينده سازمان ملل برگزار 
شد، گفت: سازمان برنامه ريزي هاي گسترده اي 
را ب�راي ارتقاي س�طح حفاظت زيس�تگاه هاي 
يوزپلنگ و ارتقاي سطح تجهيزات و توانمندي 

محيط بانان انجام داده است. 
دكت��ر معصوم��ه ابتكار در اين مراس��م ب��ا بيان 
اينكه دي��روز از بين هفت نف��ر منتخب در هفته 
دولت، محيط بان ما كه 86 گلوله ساچمه در بدن 
داش��ت و دليل آن برخورد با شكارچي غيرمجاز 
بوده، از س��وي رئيس جمهور تقدير ش��د، افزود: 
محيط  بانان در كش��ور به عنوان خط مقدم دفاع 
از تنوع زيس��تي و گونه ه��اي در معرض انقراض 
هس��تند كه بايد به جايگاه آنها توجه كرد و اين 
تنها با آگاهي و مش��اركت مردم ب��ه ويژه جوامع 
محلي ميسر مي شود. مردم روستايي بايد بدانند 
كه زيس��تگاه هاي ايران به عنوان ذخيره گاه هاي 
تنوع زيستي ايران و آسيا است و مسئله حفاظت 
از يوزپلنگ آس��يايي يك موضوع جهاني است و 
همه از س��طح جوامع محلي تا عالي ترين سطح 

بين الملل بايد در اين عرصه فعال باشيم. 
وي تصري��ح ك��رد: س��ازمان محي��ط زيس��ت 
برنامه ري��زي گس��ترده اي براي ارتقاي س��طح 
تجهي��زات ، توانمندي و آموزش و بهبود س��طح 

معيشتي محيط بانان انجام داده است. 
رئيس سازمان حفاظت محيط زيست در خصوص 
بحث داغ شكار در اين روزها گفت: نبايد اين امكان 
فراهم شود تا شكارچيان غيرمجاز به زيستگاه ها 

دس��ت درازي كنند البته در اي��ن زمينه نيازمند 
مشاركت مردم هستيم و بايد براي مقابله با شكار 

فرهنگسازي صورت گيرد. 
وي با انتقاد از پايين بودن تعداد محيط بانان ابراز 
داش��ت: يكي از برنامه هاي س��ال 93، راه اندازي 

شبكه دوربين تله و سنجش از راه دوراست. 
   لويس: ب�راي نجات يوزپلنگ آس�يايي 

خيلي دير نيست
گري لويس، نماينده سازمان ملل نيز طي سخناني 
در اين مراسم گفت: در سراسر دنيا بيش از پيش 
به اين مس��ئله آگاهي مي يابيم تا چ��ه اندازه به 
زيستگاه ها و بس��ياري از گونه هايي كه از ابتداي 
خلقت با ما همزيس��تي داش��ته اند، آسيب وارد 
كرده ايم. اين مس��ئله علاوه بر اي��ران براي تمام 
زمين صدق مي كند و يوزپلنگ آسيايي نيز از آن 

مستثني نيست. 

وي افزود: امروزه ببر مازندران  و شير ايراني را تنها 
مي توان در مجسمه هاي سفته از باد يا عكس هاي 
رنگ باخته اي شناخت كه تصاوير آنان را بر خود 
حمل مي كنند و همه آنها يا كشته يا به گونه اي 
منقرض ش��دند، اما هنوز براي نج��ات يوزپلنگ 

آسيايي خيلي دير نشده است. 
لويس با بيان اينكه بسياري همچون محيط بانان 
ما در ايران اقداماتش��ان براي نگهداري از نسل 
يوزپلنگان آسيايي انجام مي شود، افزود: شليك 
از سوي شكارچيان غيرقانوني تهديدي است كه 
اين مردان را با تحمل و از س��رگذراندن شرايط 
دشوار در وضعيت هاي خش��ن و ناگوار تهديد 

مي كند!
وي ادامه داد: محيط بانان ايران قهرمان هستند. 
آنها قهرمانان بومي و قهرمانان جهان هستند. با 
فعاليت هاي آنان اس��ت كه تنوع زيستي به طور 

مستقيم حفاظت شده و راه آن به سوي آينده اي 
پايدار هموار مي ش��ود و به بركت فعاليت  آنان به 
اين آگاهي دس��ت يافته ايم كه تمام گونه ها حق 
همزيستي دارند و بايد در كنار هم از سياره زيبا و 

در معرض مخاطره مان بهره ببريم. 
   دروي�ش: رد پ�اي محي�ط زيس�ت در 

آموزه هاي ديني پيوندي عميق دارد
همچنين روز گذشته محمد درويش، مدير كل 
دفتر آموزش و مش��اركت هاي مردمي حفاظت 
از محيط زيست در سومين جشنواره منطقه اي 
محيط زيس��ت در آموزه ه��اي رض��وي در ايلام 
اظهار كرد: باي��د بدانيم رد پاي محيط زيس��ت 
در آموزه ه��اي دين��ي پيوندي عمي��ق دارد و از 
قديم الايام وجود داش��ته است؛ چراكه به صورت 
واقعي مي توان به »نجات آهو« از دست شكارچي 

توسط امام رضا)ع( اشاره كرد. 
وي با بيان اينكه اگر حفاظت از محيط زيست نبود، 
الان محيط  زيستي باقي نبود، افزود: سر زندگي 
زاگرس امروز مره��ون ت��لاش و ايثارگري هاي 
محيط  بانان است لذا اين قشر از جامعه بايد مورد 
توجه قرار بگيرند. لذا پيشنهاد مي كنيم نام 116 
ش��هيد محيط  بان و 17 جنگل بان شهيد مانند 
ديگر شهيدان روي كوچه و خيابان هاي شهر زده 
شود تا فرزندان شهيد اين حوزه بدانند پدرانشان 

چه مردهاي بزرگي بوده اند. 
در پاي��ان اي��ن مراس��م، س��رهنگ حميدرضا 
خيل��دار،  فرمانده يگان حفاظت محيط زيس��ت 
كشور با اش��اره به اينكه براي نظارت درست در 
حفظ محيط زيس��ت ش��ش دوره آموزشي براي 
محيط بانان در نظر گرفته شده است، تصريح كرد: 
با دس��تور دكتر ابتكار همه محيط  بانان بر اساس 

مدرك و سنوات درجه دار مي شوند. 

نماينده سازمان ملل در نكوداشت محيط بانان و فعالان پروژه حفاظت از يوز در روز »يوزپلنگ آسيايي«: 

محيط بانان ايران قهرمانان بومي و قهرمانان جهان هستند

در حالي كه اطاله دادرس�ي به عنوان مطالبه 
اصلي مقام معظم رهبري و مردم از دستگاه قضا 
مطرح است و مسئولان اين دستگاه آمارهاي 
خوش�بينانه اي از آغ�از نهض�ت تس�ريع در 
فرآيند دادرسي از ميزان پرونده هاي مختومه 
ش�ده ارائه مي كنند، گزارش هاي رس�يده از 
مجتمع هاي قضايي و ش�عب دادگاه ها نش�ان 
مي دهند كه برخي قضات براي بالا بردن آمار 
پرونده هاي مختومه و خارج كردن پرونده ها از 
آمار، بدون رس�يدگي و حتي مطالعه پرونده، 
»رأي صادر شد« را در سيستم فناوري اطاعات 
قوه قضائيه)MSI( ثبت، فرآيند مانيتورينگ 
و رصد روند دادرس�ي ها را مخت�ل و آمارهاي 
اين ق�وه را مخ�دوش و بي اعتب�ار مي كنند. 
  برخي مطالبات از  ق��وه قضائيه همچنان به قوت 
خود باقي است و ناهماهنگي بدنه دستگاه قضايي 
كشور تحقق اين مطالبات را دشوارتر كرده است. 
شايد يكي از مهم ترين انتظارات از دستگاه قضا كه 
دامنه آن به فهرس��ت دغدغه مندي هاي رهبري 
انقلاب نيز كشيده ش��ده، اطاله دادرسي و زمان 
زياد رسيدگي به پرونده هاي قضايي است. همين 
مسئله قوه قضائيه را همه س��اله در معرض آمار 
بالايي از پرونده هاي وارده به دادگاه هاي كش��ور 

قرار مي دهد. 
بماند كه پديده جرم انگاري، مطالعه جرم زدايي و 
پيشگيري از جرم نيز مواليد ناقص الخلقه حقوق 
جزا در كشور هس��تند كه هنوز نتوانسته به بلوغ 
كاربردي و اجرايي برس��ند و همين مس��ئله بر 
نرخ بالاي ورودي ه��اي پرونده هاي قضايي تأثير 
مستقيم دارد. به طوري كه حجت الاسلام حميد 
شهرياري، معاون قوه قضائيه و رئيس مركز آمار 
و فن��اوري اطلاعات اين ق��وه در آخرين گزارش 

خود كه به مناس��بت هفته قوه قضائيه امس��ال 
منتشر كرد، از ورود روزانه 16 هزار پرونده به قوه 

قضائيه خبر داد. 
MSI آمارها در دام   

البته در گزارش معاون ق��وه قضائيه كه در تاريخ 
8 تيرماه س��ال جاري رسانه اي ش��د از مختومه 
شدن 90 درصد از 6 ميليون پرونده مطروحه در 
سال 92 ياد شد كه در نوع خود ركورد محسوب 
مي شود. وي ميانگين رسيدگي به پرونده ها را در 
دادگاه ه��اي عموم��ي 128 روز و در دادگاه هاي 
كيفري 187 روز دانست كه بيشترين مدت زمان 
رسيدگي به پرونده در دادگاه هاي مدني 570 روز 

و در كيفري 470 روز بوده است. 
بر اين اس��اس چنانچ��ه ص��دور رأي را به منزله 
مختومه شدن پرونده در ش��عبه رسيدگي تلقي 
كنيم، مجموعه آمار و فناوري اطلاعات قوه قضائيه 

نيز در دام سيستم MSI اين قوه افتاده است. 
معاونت آمار و فناوري يك��ي از مراكزي بود كه از 
زمان رياست آيت الله صادق آملي لاريجاني فعال 
شد و نگاه جامع و منطق نظارتي و رهگيري روند 
رسيدگي به پرونده هاي وارده از اين اقدام رئيس 

دستگاه قضا پشتيباني مي كرد. 
راه اندازي شبكه اطلاعاتي MSI براي اعلام آمار 
پرونده هاي ش��عب مختلف دادگاه ه��ا به همين 
منظور بود تا مسئولان ارشد قوه قضائيه و شخص 
رئيس قوه مدت زمان و روند رسيدگي به پرونده ها 

را به صورت ماهانه رصد كنند. 
در ح��ال حاضر برخ��ي قضات ب��راي اينكه آمار 
عملك��رد خ��ود و مجتم��ع قضايي ش��ان را بالا 
ببرند براي پرونده هاي ثبت ش��ده در سيس��تم 
الكترونيك��ي، »رأي صادر ش��د« را مي زنند. در 
حالي كه در صورت مراجعه ارباب رجوع يا وكيل 

وي مي گويند پرونده نيست و پيدا شدن آن طول 
مي كشد. 

   آراي سرسري و عمري كه در راهروهاي 
دادگاه ها سپري مي شود

سيدعليرضا ب، وكيل دادگستري در اين باره به 
»جوان« مي گويد: قضات اي��ن كار را براي اينكه 
پرونده هاي بيشتري از آمار خارج شود، مي كنند، 
در حالي كه عملًا رأيي صادر نشده كه هيچ، حتي 
اين كار روند رسيدگي به پرونده را متوقف مي كند.  
يكي از كاركنان يك مجتمع قضايي در تهران نيز 
با تأييد حرف هاي اين وكيل دعاوي صدور رأي با 
اين روش را آسيب شناسي و بيان مي كند: قاضي 
به دليل اينكه بايد در سيستم، خلاصه نظر خود 
را بگذارد، پرونده را سرسري مي خواند و قرار رد 
يا محكوميت صادر مي كند. ح��الا اگر دوباره در 
جريان رسيدگي قاضي متوجه ش��ود كه رأي را 
اشتباه صادر كرده چون رأي اوليه در سيستم ثبت 
شده دوباره بايد رأي را عيناً بدهد و صغري و كبري 
بچيند تا دليل رأي را توجيه كند. مثلًا اشتباهي 
فلان مدرك را نديده ام يا تاريخ فلان مدرك دو روز 

زودتر يا دير تر بوده و از اين دست توجيهات. 
علاوه بر اي��ن، قضاوت درباره عملك��رد قضات از 
روي آمار پرونده هاي مختومه ش��ده بروز چنين 
آس��يب هايي را قابل پيش بين��ي مي كند. نتيجه 
گفت و گ��و با برخي از كاركنان ش��عب دادگاه ها 
و مجتمع هاي قضايي حاكي از اين اس��ت كه در 
اغلب موارد رؤساي مجتمع هاي قضايي نيز از اين 
روند اطلاع دارند و حتي خودشان اين راه حل را به 
قضات پيشنهاد مي كنند؛ يعني به خاطر بالا رفتن 
آمار رسيدگي به پرونده ها حق الناس ضايع و عمر 

افراد از بين مي رود. 
سيد عليرضا ب مي گويد: من پرونده اي داشته ام 

كه در ط��ول رس��يدگي ب��ه آن دو نس��ل فوت 
كرده اند. 

وكلا، كاركنان و افرادي كه در تهيه اين گزارش 
شركت كردند خواستند از ذكر نامشان خودداري 
ش��ود  اما بررس��ي صحت اظهارات آنها با نظارت 
نامحس��وس و پيگيري پرونده هاي مختومه شده 
به صورت تصادفي در مراك��ز مختلف قابل انجام 
به نظر مي رسد، آن هم در شرايطي كه عزم جدي 
براي كوتاه كردن زمان فرآيند دادرسي و كاهش 
خطاهاي انس��اني قضات در ص��دور رأي وجود 

دارد. 
  آيت الله آملي جلوي فسادها  را گرفتند

از طرفي يكي از كاركنان بخش معاضدت يكي از 
مجتمع هاي قضايي تهران به »جوان« مي گويد: 
از وقتي آيت الله آملي رياس��ت ق��وه قضائيه را بر 
عهده دارد، جلوي بس��ياري از فسادهاي قضات 
و مديران مياني را گرفته به همين دليل در بدنه 
قوه، مقاومت ها و كارشكني هايي در تصميمات و 

اجراي برنامه ها ديده مي شود. 
  آمارهاي بي اعتبار تصميمات نادرس�ت 

مي زايند 
معمولاً ف��ردي به دادگاه و دس��تگاه قضايي پناه 
مي آورد كه فكر مي كند در حقش ظلم ش��ده و 
اين نهاد مي تواند به احقاق حقش كمك كند. اما 
اگر اين اتفاق به هر دليلي نيفتد و حتي تكرار هم 
بشود، اعتماد مردم از اين دستگاه سلب مي شود 
و همين مسئله خشونت و بي قانوني را در جامعه 
دامن مي زند. وقتي فردي چند سال عمر و وقت 
و پول بگذارد، آخر به خاط��ر آماربازي برخي به 
حقش نرس��د، ش��خصاً براي احقاق حقش وارد 
عمل مي ش��ود و اگر اين كار فراگير شود و افراد 
به جاي شمش��ير عدالت به تيزي تيغ قمه خود 
اعتماد كند، سرنوش��ت جامعه معلوم اس��ت.  به 
هر حال آخرين آمار در دس��ترس از پرونده هاي 
وارده و مختومه در دستگاه قضا چيزي است كه 
حجت الاسلام شهرياري عنوان كرده است. بنا بر 
گزارش ارائه شده از س��وي وي در سال گذشته 
بيش از 6 ميليون پرونده وارد دادگاه هاي كشور 
شده اس��ت كه 90 درصد اين پرونده ها مختومه 
شده است. همچنين در سال 91 حدود 6 ميليون 
پرونده وارد مراجع قضايي ش��ده كه از اين تعداد 
2 ميليون وارد دادگاه هاي عمومي و 3/5 ميليون 
وارد دادسراهاي عمومي ش��ده است.  بنابراين با 
وجود اين قانون پيچي هاي قضات، اعتبارسنجي 
و بازنگري آمارهاي ارائه ش��ده ض��روري به نظر 
مي رس��د. زيرا آماره��اي نامطمئ��ن و غير قابل 
اس��تناد باعث اتخاذ تصميمات نادرست و ايجاد 
اختلال در فرآيند مديريت دستگاه مهمي مانند 
قوه قضائيه مي شود. فضاي دادگاه ها، دادسراها و 
مراجع قضايي از آن دست فضاهايي هستند كه 
تا زماني كه افراد با آنها س��ر و كار نداشته باشند، 
درك درستي از آن نخواهند داشت و سواد اندك 
حقوقي و قضايي ش��هروندان نيز زمينه ساز بروز 
تخلفات و اش��تباهاتي اس��ت كه به قيمت هدر 
رفتن عمر و سرمايه مردم تمام مي شود. اين روزها 
ضرب المثلي در بين مردم متولد و بزرگ مي شود 
با اين مضمون كه: »خدا كند كارت به سه دستگاه 

نيفتد، دادگاه، شهرداري و كلانتري.« 

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
   گزارش  يك

استفاده از تكنولوژي پالايش شده واجب است
 ارائه پيوست فرهنگي و محتوايي 

به موازات افزايش پهناي باند
به موازات ورود اپراتور هاي تلفن همراه به نسل هاي سوم و بالاتر، هر 
چند بسياري از دغدغه ها در خصوص بهره برداري از مزاياي اينترنت 
پرسرعت رفع مي شود اما نگراني هايي هم در رابطه با چالش هاي اين 
امكان جديد در بخش هايي از جامعه شكل گرفته است؛ دغدغه هايي 
كه ضمن اذعان ب��ه اجتناب ناپذير بودن ورود به اي��ن دنياي جديد و 
وسيع، بر پالايش فضاي مجازي و ارائه پيوست فرهنگي به همراه آن 

تأكيد دارد. 
پس از پايان انحصار »رايتل« در ارائه خدمات پهناي باند در ش��بكه 
تلفن همراه، در روزهاي اخير »ايرانسل« و »همراه اول« نيز مجوز ارائه 
نسل سوم و چهارم خدمات تلفن همراه)3G و 4G( را دريافت كرده اند 
و اين طرح در ديگ��ر اپراتورهاي تلفن همراه به صورت آزمايش��ي در 
حال اجراست. اين به معناي فراهم آمدن حضور گسترده تر و آسان تر 
كاربران ايراني در فضاي مجازي اس��ت؛ موضوعي كه يكي از الزامات 
توسعه كشور، توس��عه اداري و كاهش مشكلات شهرنشيني به شمار 
مي رود و يكي از پيش نيازهاي انجام كارهاي علمي و تحقيقاتي است. 
با وجود اين نبايد فراموش ك��رد كه فضاي مجازي قوانين خاص خود 
را دارد و حاكميت اين فضا در دس��ت ما نيست. همين مسئله موجب 
مي شود تا گاهي وقت ها فضاي مجازي و شبكه هاي اجتماعي به فضايي 

چالش زا تبديل شود. 
  اثر گ�ذاري جوامع توليد كننده محتوا ب�ر مصرف كنندگان 

محتوا 
بنا به تعبير رهبر معظم انقلاب »اهميت فضاي مجازي به اندازه اهميت 
انقلاب اسلامي است«! اين جمله نشان دهنده جايگاه اين فضا در نگاه 
حضرت امام خامنه اي است از همين رو ايشان فرمان تشكيل شوراي 
عالي فضاي مجازي را صادر فرمودند. بنا به تأكيد رهبر معظم انقلاب 
نيز نمي توان گس��ترش فزاينده  فناوري هاي اطلاعاتي و ارتباطاتي به 
ويژه شبكه جهاني اينترنت و آثار چشمگير آن در ابعاد زندگي فردي و 
اجتماعي را ناديده گرفت. همين مسئله لزوم سرمايه گذاري وسيع و 
هدفمند در جهت بهره گيري حداكثري از فرصت هاي ناشي از فضاي 
مجازي در جهت پيش��رفت همه جانبه كشور و ارائه خدمات گسترده 
و مفيد به اقشار گوناگون مردم را مش��خص مي كند. از سوي ديگر اما 
برنامه ريزي و هماهنگي مستمر به منظور صيانت از آسيب هاي ناشي 
از اين فضا ني��ز امري جدي،  ضروري و اجتناب ناپذير اس��ت. در واقع 
موارد متعدد سوء استفاده از قابليت ها و امكانات فضاي مجازي، اعتياد 
به حضور طولاني مدت و دائمي در شبكه هاي اجتماعي و گاهي وقت ها 
شكسته شدن مرزهاي اخلاق و حريم خصوصي موجب شده است تا 
نگراني هايي جدي در ميان كارشناس��ان و صاحب نظران حوزه هاي 
فرهنگي و اجتماعي شكل بگيرد به خصوص اينكه ما در فضاي مجازي 
اغلب مصرف كننده محتواهايي هستيم كه از سوي كشورهاي صاحب 
اين فضا ارائه مي ش��ود. به بي��ان ديگر فضاي مج��ازي عرصه  حضور 
قدرت هاي اطلاعاتي و محتوايي است و جوامعي كه حضور قوي تري 
در اين فضا داشته باشند، فرصت بيشتري براي تأثيرگذاري روي ديگر 
فرهنگ ها و تمدن ها دارند و اين مي تواند به فرهنگ هاي ارزش��ي كه 
به دلايلي از حضور مؤثر در فضاي مجازي محروم يا ناتوانند، آس��يب 
جدي وارد كند و آنها را تحت تأثير فرهنگ هاي بيگانه مسلط بر فضاي 

مجازي قرار دهد. 
   لزوم تغذيه محتوا به موازات افزايش پهناي باند 

به باور رسول جليلي، عضو شوراي عالي فضاي مجازي كشور همزمان 
با توسعه دسترسي مردم به پهناي باند به بايد فكر مركز تغذيه، محتوا 
و س��رويس هم باش��يم. وي تأكيد مي كند: اين منبع تغذيه و محتوا 
نمي تواند صرفاً با اتكا بر س��رويس و محتواي برون مرزي تدبير و ارضا 
شود، بلكه حتماً ما با تركيبي از سرويس محتواي داخلي و خارجي بايد 
اين را فراهم كنيم، طبيعتاً سرويس و محتواي داخلي، مكمل خارجي 
است و به همين ترتيب بايد حتي فكر كنيم سرويس و محتواي داخلي 
را صادر كنيم، ما نمي توانيم فقط و فقط واردكننده باش��يم. به گفته 
جليلي پهناي باند بايد براي مصرف آنچه در شبكه ملي اطلاعات فراهم 
مي شود توسعه يابد، نه صرفاً براي دسترس��ي مشتركين ما به منابع 
اطلاعاتي و داده اي و خدماتي كه ديگران در برون مرز توليد كرده اند. 

   وجوب استفاده از تكنولوژي پالايش شده 
 آيت الله مكارم شيرازي نيز با اشاره به برنامه وزارت ارتباطات و فناوري 
اطلاعات در اجراي نس��ل س��وم اينترنت افزود: به نظر ما استفاده از 
تكنولوژي واجب اس��ت، زيرا وقتي مس��لمانان داراي نهضت علمي و 
انقلابي بودند، اروپايي ها دوران قرون وسطي را طي مي كردند از اين رو 

ما موافق تكنولوژي هستيم. 
اين مرجع تقليد تكنولوژي غربي را مصداق آب گل آلود و غيربهداشتي 
دانست كه اگرچه آب مايه حيات است ولي بايد تصفيه شود. بنابراين 
تكنولوژي نسل سوم اينترنت هم بايد با رعايت ملاحظاتي در اختيار 
مردم قرار گيرد و اين به معناي مخالفت با تكنولوژي و پيشرفت علم 
نيس��ت. آيت الله مكارم ش��يرازي تصريح كرد: قطعاً غربي ها در حوزه 
تكنولوژي پايبند به مسائل اخلاقي و فرهنگي نيستند اما ما كه پايبند 
هستيم و خط قرمزهايي داريم، معتقديم كه هر تكنولوژي  بايد پالايش 
شود.  بنا به تأكيد محمود واعظي، وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات اما 
اين طرح پيوست فرهنگي دارد و در اين پيوست به مواردي همچون 
تقويت محتوا و اپليكش��ن هاي داخلي، توجه به خط و زبان فارس��ي، 
مشخص ش��دن هويت كاربران توجه ش��ده اس��ت و تا پيش از تهيه 
پيوست فرهنگي اپراتورها ملزم شده اند تحت نظارت سازمان تنظيم 

مقررات عمل كنند. 

زهرا چيذري 

بيژن سوراني

با اجماع اعضاي شوراي شهر پايتخت مشخص شد
سه شنبه انتخاب هيئت رئيسه شوراي شهر تهران 

انتخابات هيئت رئيس�ه س�ال دوم از دوره چهارم ش�وراي اسامي 
ش�هر تهران روز سه ش�نبه يازدهم ش�هريورماه برگزار خواهد شد. 
 به گزارش خبر نگار »جوان«، تصميم گيري درخصوص برگزاري انتخابات 
هيئت رئيسه س��ال دوم دوره چهارم شوراي اسلامي ش��هر تهران، اولين 
دستور نودمين جلسه ش��ورا بود كه با توجه به وجود برخي موضوعات در 
دستور اين جلسه شورا، احمد مس��جد جامعي، رئيس شوراي شهر تهران 
پيشنهاد داد تصميم گيري در اين خصوص به ساعات پاياني جلسه موكول 
شود كه اعضاي ش��ورا با اجماع به اين پيش��نهاد رأي دادند.  براساس اين 
گزارش و در پايان جلسه مذكور، بحث پيرامون چگونگي برگزاري انتخابات 
هيئت رئيسه شورا بعد از تصويب هشت طرح و لايحه به رأي گذاشته شد كه 
در نهايت مقرر شد جلسه سه شنبه شوراي اسلامي شهر تهران طي دو نوبت 
برگزار شود كه از س��اعت 8 تا 10 صبح تحت عنوان جلسه داخلي خواهد 
بود كه اعضا پيرامون مسائل مربوط به انتخاب هيئت رئيسه رايزني هايي 
خواهند داشت و از س��اعت 10 تا 12 ظهر نيز به برگزاري انتخابات هيئت 

رئيسه اختصاص خواهد داشت. 
   تأكيد بر اجماع و حفظ فضاي دوستي ميان اعضا 

همچنين مرتضي طلايي در مورد انتخابات هيئت رئيس��ه شورا گفت: در 
جلسه شورا در نگاه و رفتار دوس��تان يك اجماعي در مورد احترام و حفظ 
فضاي دوستي مشاهده شد.  وي با بيان اينكه براي نحوه برگزاري انتخابات 
هيئت رئيسه دو نگاه وجود داشت و برخي معتقد بودند در جلسه )امروز( 
برگزار شود و برخي ديگر روز سه ش��نبه را مدنظر داشتند، گفت: البته به 
گونه اي القا ش��د كه نيروهاي اصولگرا مخالف حضور رس��انه ها در جلسه 
انتخابات شورا هستند. اما اين بر خلاف نظر اصولگرايان بوده و حتي امروز 
نيز كه رأي گيري ش��د، نيروهاي اصولگرا اس��تقبال كردند و دوستان آن 
سمت، رأي ندادند.  وي با بيان اينكه از شروع جلسه دو طرف سعي داشتند 
از هر گونه حاشيه عبور كنند، در مورد استفس��اريه از فرمانداري در مورد 
آيين نامه 84 هيئت وزيران مبني بر دو ساله بودن عمر هيئت رئيسه گفت: 
يكي از موضوعات مورد بحث در جلسه بررسي آيين نامه سال 84 بود كه 

بايد جزئيات آن را از رئيس شورا پرس و جو كرد. 
   مهدي چمران: علني يا غيرعلني بودن انتخابات ش�ورا برايم 

فرقي ندارد 
عضو ش��وراي ش��هر تهران و كانديداي دومين انتخابات رياست شوراي 
شهرتهران گفت: علني يا غيرعلني برگزار شدن اين انتخابات برايم فرقي 
ندارد.  مهدي چمران در پاسخ به اينكه آيا تمايل داريد جلسه روز سه شنبه 
براي برگزاري انتخابات علني يا غيرعلني باشد، گفت: براي من فرقي ندارد 
كه جلس��ه به صورت علني يا غيرعلن��ي برگزار ش��ود.  وي در مورد بحث 
آيين نامه س��ال 84 هيئت وزيران مبني بر فعاليت دو ساله هيئت رئيسه 
شورا افزود: بر اس��اس ماده 16 قانون مجلس، فعاليت هيئت رئيسه شورا 
يك ساله است كه سال ها نيز اين امر انجام شده است.  چمران با بيان اينكه 
قبل از سال 84 مدت رياست هيئت رئيسه دو ساله بوده است، گفت: قانون 

مجلس مقرر كرده كه طول عمر هيئت رئيسه يك ساله است. 

قدرداني صليب سرخ بابت نگراني پزشكان 
مسلمان  بدون مرز در مورد غزه

صليب س�رخ بابت نگراني هاي انجمن پزش�كان مس�لمان بدون 
مرز در مورد وضعيت انس�اني در غزه و آمادگي اين سازمان براي 
مهيا كردن كم�ك  هاي پزش�كي به اي�ن منطقه قدردان�ي كرد. 
به گ��زارش »جوان« ، الوي��ر مارتي��ن )رئيس عملي��ات( رئيس دفتر 
نمايندگي كميته بين المللي  صليب سرخ در ايران در پاسخ به نامه دكتر 
محمد رئيس زاده، رئيس انجمن پزشكان مسلمان بدون مرز نامه اي را 

ارسال كرده است. در اين نامه آمده است: 
بازگشت به نامه 1279 مورخ 93/05/04 در ابتدا از نگراني هاي سازمان 
شما در مورد وضعيت انساني در غزه و آمادگي شما براي  مهيا نمودن 

كمك هاي پزشكي به اين منطقه تشكر و قدرداني مي نمايم.  
سازمان صليب س��رخ جهاني به عنوان نگهبان و پاس��دار حقوق بشر 
بين الملل )IHL( تا كنون چندين بار به همه طرف هاي درگير  در مورد 
تعهد به احترام و محافظت از كاركنان پزشكي، آمبولانس ها و تأسيسات 
متعلقه كه تحت حمايت حقوق بين الملل  بشردوستانه هستند، يادآوري 
كرده است.  همچنين خرسنديم پروژه مراقبت هاي درماني در معرض 
خطر  )HCID(  را براي اداره كردن و مخاطب قراردادن اين  مش��كل 
بشري معرفي نماييم. اين يك تلاش مشترك با همكاري صليب سرخ، 
هلال احمر و س��اير بازيگران مرتبط مي باش��د، تا با  ارائه راه حل هاي 
عملياتي به همراه تعهد براي اجراي اين راه حل ها دور هم جمع شوند. 
سي و يكمين كنفرانس بين المللي در  ژنو در نوامبر 2011 برگزار و به 

صليب سرخ و هلال احمر احكام لازم براي اجرا داده شد. 
در اين فرآيند، چندين كارگاه و جلس��ه هم انديشي توسط صليب سرخ 
و هلال احمر و برخ��ي انجمن ها براي يافتن راه حل ه��اي  عملياتي براي 
محافظت بيشتر از خدمات س��لامت در زمان بروز جنگ و ساير حوادث 
اضطراري برگزار شده است. بسيار  خوش��حاليم كه جمعيت هلال احمر 
ايران در يكي از اين كارگاه هاي تخصصي كه در فوريه سال 2013 برگزار 
شد، ميزباني را  برعهده داشته است.  هدف اصلي پروژه HCID ، تقويت 
محافظت از مردم زخمي و بيمار و ارتقاي دسترس��ي و رساندن خدمات 
سلامت در درگيري هاي  مسلحانه و ساير موارد اضطراري است.  به ضميمه 
اين نامه، شما اطلاعات بيش��تري در خصوص جزئيات اين پروژه، اهداف 
آن و تأثير مورد انتظار از آن كس��ب خواهيد كرد.  همچنين به روز رساني 
عملياتي اخير صليب سرخ جهاني كه فعاليت هاي سازمان را در غزه پوشش 
مي دهد، ارسال مي نماييم . در انتها بار ديگر از نگراني هاي شما در خصوص 
اين موضوع قدرداني كرده، همچنين براي در اختيار قراردادن اطلاعات 
بيشتر  درخواس��تي ش��ما در اين حوزه، آمادگي خود را اعلام مي نماييم . 
در پاس��خ به اين نامه دكتر محمد رئيس زاده هم طي نامه اي با سپاس از 
فعاليت هاي بشردوستانه كميته بين المللي صليب سرخ اظهار اميدواري 
كرد،  با افزاي��ش همكاري هاي في مابين زمينه خدمت هرچه  بيش��تر به 

دردمندان جهان در اقصي نقاط گيتي بيش از پيش فراهم شود .

تبليغ درمان ديابت در ماهواره كذب است
وزارت بهداشت، درمان 
وآم�وزش پزش�كي ب�ا 
صدور اطاعيه اي اعام 
كرد ادعاي درمان قطعي 
ديابت كه در شبكه هاي 
تبلي�غ  ماه�واره اي 
مي ش�ود، صحت ندارد. 
اي��ن اطلاعيه ب��ه دنبال 

تبليغات برخي از ش��بكه هاي ماهواره اي در خص��وص ادعاي يكي از 
پزش��كان كش��ورهاي منطقه، مبني بر درمان قطعي ديابت و تماس 
بسياري از هموطنان به منظور كس��ب اطلاع از صحت و سقم ادعاي 

مطرح شده از سوي معاونت درمان وزارت بهداشت صادر شده است. 
در اين اطلاعيه آمده اس��ت، تبليغات روش هاي درماني عام با اهداف 
تجاري تهيه و پخش مي ش��وند كه مغاير قوانين رس��انه اي جمهوري 

اسلامي است. 
روش ادعا شده براي درمان برخي از موارد چاقي مفرط از سال ها قبل 
در ايران در حال انجام است و به دليل عوارض متعدد، فقط براي درمان 
برخي از موارد چاقي مفرط و با نظر پزشك معالج به كار مي رود كه در 

بيماران ديابتي هم موجب كاهش انسولين مي شود. 
بر اين اساس، وزارت بهداشت در اين اطلاعيه نظريه نهايي را اعلام كرد 
مبني بر اينكه روش جراحي ادعا شده در حال حاضر براي درمان قطعي 

ديابت نوع 2 مورد تأييد نيست. 


